



အမှတ်စဉ် (၁၇၂) ဒီဇင်ဘာလ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ●ဗုဒ္ဓါဒါ (လစဉ် ပထမ တချက်နေ့နေ့တိုင်း အခမဲ့ ပြန်ချိသည်) ၂၀၀၁ ခုနှစ်တွင် စတင်ထုတ်ဝေသည်။ Est; September 2001

ခရစ္စမတ်သင်္ကေတ (မင်းအောင်သက်လွင်)

ဟိုး အရင်တုန်းက -
 ခရစ္စမတ်ရဲ့ သင်္ကေတ လို့ လူတွေ သတ်မှတ်ထားကြတာက -
 သိုးထိန်း၊ ပညာရှိ၊ နွားတင်းကုတ် နဲ့ ယောသပ် မာရီ မြည်းကုပ်ကုပ် တဲ့။
 ဟုတ်ကြရဲ့လားဗျာ။
 အခုတော့ဖြင့် -
 ခရစ္စမတ်ရဲ့ သင်္ကေတ တဲ့ လူတွေက သတ်မှတ်ထားကြပြန်ပြီ -
 ဆန်တာကလော့စ် ဘိုးဘိုး အရောင်ဆိုး။ ခရစ္စမတ်သစ်ပင် မီးလုံးဆင်နဲ့၊
 ပြုံးပြက်ရောင်စုံ LED မီးလုံး၊ စူပါလျှော့ဈေး ကုန်ဈေးနှုန်းတဲ့။ ဟုတ်ကြရဲ့လားဗျာ။
 တကယ်တော့ - ခရစ္စမတ်ရဲ့ သင်္ကေတ ကို ဘုရားသခင် သတ်မှတ်ထားတာက -
 ဘုန်းကြီးသခင် သားတော်ရှင် လူ့ဇာတိအသွင် သူဖွားခြင်း။
 အဲဒါမှ - ခရစ္စမတ်ရဲ့ သင်္ကေတ အစစ်အမှန်ပင်။
 ဟုတ်တာမှ သိပ်ဟုတ်တာပေါ့ဗျာ။

ခရစ္စမတ်သင်္ကေတ



အဲဒါတွေကို သခင် ခွင့်လွှတ်ဖို့ -
 ကြိုတင်ကြိုတင်ပြီး အပြစ်တွေ ပန်ချ တောင်းပန်နေရတာ တွေကို
 သခင်မှ တစ်ပါး ဘယ်သူသိတုန်း။

သစ္စာ+မေတ္တာ

သစ္စာ+မေတ္တာ တောနှင်းပန်း
 ဘယ်သူတွေ ဘယ်လောက် သစ္စာ ပျက်စေကာမူ
 ဘုရားသခင်၏ သစ္စာတော်အပေါ် ကျွန်မ ယုံကြည်လိုက်သောအခါ။
 ဘယ်သူတွေ ဘယ်လောက် မေတ္တာ ပျက်စေကာမူ
 သခင်၏ မေတ္တာတော်အပေါ်ကျွန်မ တိုးဝင်လိုက်တဲ့အခါ။
 ကျွန်မရဲ့ အခက်ခဲဆုံး အချိန် -
 ကျွန်မရဲ့ အကြောက်ရွံ့ဆုံး အချိန် -
 ကျွန်မရဲ့ သံသယ အဝင်ဆုံးအချိန် -
 ကျွန်မရဲ့ အတွေ့၊ အယူအဆ အမှားဆုံး အချိန် -
 မည်သည့် အရာကမှ ဘဝကို ရုပ်ထွေး ၊ ခြောက်လန့်နေခြင်းမှ
 သခင်၏ သစ္စာတည်သော မေတ္တာတော်ကြောင့်
 ကြောက်ရွံ့မှုများကို ပပျောက် လွှင့်ပြယ်စေပြီး။
 (ဆာဥဒး ၂၃) ထာဝရဘုရားသည် သစ္စာရှိသော သူတို့ကို စောင့်မ တော်မူ၏။



သူအတူရှိရင် သိုးသူငယ် (ဒါဏ)

နွားတင်းကုတ်လို နိဗ္ဗိကျာလှတဲ့ ငါ့ဘဝ
 နွားစားခွက်လို ညစ်ပေနေတဲ့ ငါ့နှလုံးသား
 ကိုယ်တော် မွေးဖွားခဲ့တဲ့ နွားတင်းကုတ်က မင်္ဂလာ ရှိခဲ့သလို၊
 ကိုယ်တော် ပါရှိတဲ့ ငါ့ဘဝ အမင်္ဂလာ ပျောက်။
 နွားစားခွက်လို ငါ့နှလုံးသားထဲ ကိုယ်တော် ပင်လာလို့
 ဖြူစင်သန့်ရှင်း ပျော်ရွှင်မှုတွေ တန်းစီ နေခဲ့လေပြီ။

သူအတူရှိရင်



နလုံးသားကျောက်မျက် အသင်းတော် ဖွန်ပန်း

ကျွန်မသည် ဘာသာရေး လိုက်စားသောသူ မဟုတ်ပါ။
 ဘာသာ တရားကို ကိုင်းရှိုင်းသူပါ။
 ကျွန်မသည် အသင်းတော်ကို တချိန်လုံး ပြောင်းလဲ တက်နေသူ မဟုတ်ပါ။
 နလုံးသား ဝိမ္မာန်တော် တည်ရှိမဲ့ နေရာ ရှာဖွေနေတာပါ။
 ကျွန်မသည် (အချစ်တော် ဆရာ) လူတွေ နောက်ကို မလိုက်သလို၊
 (အချစ်တော် ဆရာ) လူတွေ ကိုလည်း မကိုးကွယ်ပါ။
 စစ်မှန်တဲ့ ဘုရားကိုသာ ကိုးကွယ်ဖို့ အတွက်၊ စစ်မှန်တဲ့ သမ္မာ တရားကို သွန်သင်
 လမ်းပြနိုင်တဲ့ ဝိညာဉ်တော် လမ်းပြ မှု နောက် လိုက် လျှောက် တာပါ။
 ကျွန်မ သိရှိထားတဲ့ အသင်းတော်ဆိုတာ ဘုရားသခင်ရဲ့ ချိုးဖဲ့ ဖွဲ့စည်း ထားတဲ့
 ခန္ဓာကိုယ် တစ်ခု ဖြစ်တယ်။ တစ်နေ့ကျရင် ပြန်လည် ဖွဲ့စည်း တည်ဆောက်မယ်
 ဆိုတာဘဲ။ အသင်းတော် ပြောင်းလဲတယ်။ မပြောင်းလဲဘူး ဆိုတာ ထက် ဘာသာ
 တရားကို မပြောင်းလဲဖို့ အရေးကြီး ပါတယ်။

နလုံးသားကျောက်မျက် အသင်းတော်



ခရစ်စမတ်ရောက်တော့ (စသာစိန်)

ခရစ်စမတ်ကို၊ ကြိုချင်တိုင်း ကြို
 ကိုယ့်စိတ် ကိုယ့်အလို၊ နှံ့ချင်သလို နှံ့။
 ကံချင်သလို ကံ၊ ပျော်ချင်သလို ပျော်၊
 ခရစ်တော် မပါရင် အလကားဘဲ။

ခရစ္စမတ်ရောက်တော့



လိုအပ်ချက် (ဂဏ)

ဘဝရဲ့ ခရီးက တံတား တစ်စင်း လိုဘဲ
 ဟိုဘက်နဲ့ ဒီဘက် သွယ်တန်းလို အကောင်းဆုံးတော့ ပြင်ဆင်ထားပါရဲ့။
 မသေခင်တော့ ကိုယ် ယုံကြည်ရာနဲ့ -
 တမလွန် ကမ်းစပ် အရောက်တော့ သွားနေလေရဲ့။
 တစ်နေ့ တစ်ချိန် သေခြင်းက လက်ယပ်ခေါ်လို၊
 သေမင်း ရောက်လာရင်တော့ -
 တမလွန်အရေး ရင် မလေးစေဖို့၊
 ပေးဆပ်ခြင်းနဲ့ အဆုံးတိုင်အောင် ချစ်တဲ့၊
 သင့်အတွက် - တံတား ထိုး ပေးမဲ့ သူတစ်ယောက်တော့ လိုမယ်။

လိုအပ်ချက်



အသိခေါက်ခက် အဝင်နက် (E.E.M)

မသိဘဲပြုတဲ့ အမှားထက်၊
 သိလျက်နဲ့ ပြုတဲ့ အမှားက ပိုကြီးသည့် အပြစ် တစ်ကယ်ထိ၏။
 ဒါပေမဲ့လည်း - လောက ဇာတိ အပြစ်သားတွေမို့
 သိလျက်အမှား အထပ်ထပ်ပြုကာ၊ မျက်လုံး စုံမှိတ် အသံတိတ်လို့
 အပြစ်နှံ့ထဲ နှစ်မွန်းဆဲပါ သခင်။ အများအပြင်မှာတော့ ပိုးသားဖြူစင်
 တစ်ကယ့် ရင်တွင်းမှာတော့ အပြစ်တရား တစ်ပုံတစ်ပင်

အသိခေါက်ခက် အဝင်နက်



ဘုရား ဆိုတာ တစ်ဆူတည်းဘဲရှိတယ်။ ရှိနေတဲ့ တဆူတည်းသော ဘုရား
 ကိုဘဲ စစ်မှန်စွာ ကိုးကွယ်လား၊ မကိုးကွယ်ဘူးလား၊ မိမိရဲ့ နလုံးသားထဲမှာ စစ်မှန်တဲ့
 ဘုရား အမှန် တကယ် ရှိပြီးလား။ မရှိဘူးလား ဆိုတာက ပို အရေးကြီးပါတယ်။
 ခရစ်ယာန် လား။ ခရစ်ဟန် လား ဆိုတာ အမှန် တကယ် မိမိ ကိုယ်ကိုမိမိ ဆန်းစစ်ဖို့
 လိုပါ တယ်။ ခရစ်တော်ကို တစ်ကယ် ရရှိပြီး၊ ဘုရားကို အမှန်တကယ် ယုံကြည်
 လက်ခံပြီ ဆိုရင် ဘယ် အသင်းတော်ကိုဘဲ ရောက်ရောက်၊ ခရစ်တော် ဆိုတဲ့ နလုံး
 သား ကျောက်မြစ်က တည်မြဲနေတဲ့အတွက် ဘယ်အရာကမှ မပြောင်းလဲ နိုင်တော့
 ပါဘူး။ အဲဒါကြောင့် ကျွန်မတို့ ။ လူသားတွေအတွက် အရေးကြီးဆုံးက ဘာသာ
 တရားကို သိဖို့ထက်၊ သမ္မာတရားကိုသိဖို့၊ အသင်းတော်ကို သိဖို့ထက် ခရစ်တော်ကို
 အမှန် တကယ်သိဖို့၊ ခရစ်ဟန် မဖြစ်ဘဲ။ ခရစ်ယာန် အစစ် ဖြစ်ဖို့ ဆိုတာ ယုံကြည်သူ
 ဘုရား သားသမီး အယောက်ဆီတိုင်း နလုံးသွင်းမိ နိုင်ပါစေ။ မေတ္တာဖြင့်-ဖွန်ပန်း

မွေးနေ့တော်ပွဲ မေမေတု

မွေးနေ့တော်ပွဲသည် ခရစ်ယာန်များအတွက် သာမက လူတိုင်းအတွက် ဖြစ်ပါ
 တယ်။ လူတိုင်းအတွက် အဖဘုရား ပေးသော လက်ဆောင် ဖြစ်သည့် ခရစ်တော်
 ဘုရားသည် လောကသား အားလုံး အတွက် ဆင်းသက်လာခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ဘုရားရှင် ပေးသော လက်ဆောင် ဖြစ်သည် ခရစ်တော်ကို ရရှိပြီးသူတိုင်းသည် ထို လက်ဆောင်ကို ပြန်လည် လက်ဆင်းကမ်း ဝေငှရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ခရစ်စမတ် အချိန် ရောက်ရင် အင်္ကျီလှလှ၊ အိမ်လှလှလေးနဲ့ ပြင်ဆင်ပြီး show ထုတ်ပြီးတော့ ပြီးသွား မှာလား။ တစ်ခါက အမျိုးသမီး တစ်ယောက်ဟာ မွေးနေ့တော်အချိန်မှာ ဈေးဝယ် ထွက်တယ်။ ပြန်လာချိန်မှာ သူ့ အတော် မောဟိုက်နေတယ်။ ဘာကြောင့်လည်း ဆိုတော့ ဈေးသည်တွေက မချေမငံ ဆက်ဆံတာ၊ ယာဉ်မောင်း သမားတွေက စိတ် မရှည်တာရယ်။ ပတ်ဝန်းကျင် အိမ်နီးချင်း မိတ်ဆွေများနဲ့ စကားပြောရတာ အဆင် မပြေတာတွေကြောင့် သူဟာ မောပန်းပြီး နားဘို အိမ်ပြန်လာခဲ့တယ်။ အိမ်ရောက် တော့ ထိုင်လိုက်တဲ့ စားပွဲပေါ်မှာ အခြား တနယ်က ပိုလိုက်တဲ့ ခရစ်စမတ် လက်ဆောင် ထုပ်ကြီးကို တွေ့လိုက်ရတယ်။ အထုပ်ကြီးပေါ်မှာ ရေးထားတဲ့ စာသား ကတော့ ကြွပ်ဆတ်သည်။ ကွဲတတ်သည်။ သတိနှင့် ကိုင်တွယ်ပါလို့ ရေးထားတယ်။ ထို အမျိုးသမီးက အဲဒီ အချိန်မှာ ခရစ်တော်ရဲ့ စံနမူနာကို တွေးမိသွားတယ်။ ကွဲတတ် ကြွပ်ဆတ်တဲ့ လက်ဆောင်ထုပ်ကို နူးနူး ညံ့ညံ့ ဖြည်းဖြည်းခြင်း ဖွင့်ရသလိုပဲ အချင်းချင်းလည်း မွေးနေ့တော် ကာလမှ တိုင် အသက်တာ တစ်လျှောက်လုံး အချင်း ချင်း ဆက်ဆံတဲ့ အခါ လက်ဆောင်ထုပ်ကို ဖြည့်သလို နူးနူးညံ့ညံ့ ဆက်ဆံ မှာ ဖြစ်မယ်လို့ သူ သဘောပေါက်သွားတယ်။ ဒါမှ မွေးနေ့တော် သဘောတရား ပါတဲ့ နက်နဲ တဲ့ မွေးနေ့တော် လက်ဆောင်ကို တစ်ဦးကို တစ်ဦး ဝေငှနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ သင် တစ်ပါးသူကို ပေးဖို့ လက်ဆောင်ကို ပြင်ဆင်ထားပြီးပြီလား။ ခရစ်တော် ဆင်းသက် လာတာ ဟာ အပြစ်ဒုစရိုက် ရှိသူအတွက် ဖြစ်ပါတယ်။ အပြစ်ကင်း ချမ်းသာ စည်းစိမ် ရှိသူတွေ အတွက် မဟုတ်ပါဘူး။ အငယ်ဆုံးသော သူတွေအတွက် လာတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပင်ပန်း နွမ်းနယ် သူတွေအတွက် လာတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပစ္စည်း ချမ်းသာ ပေမဲ့ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ချို့တဲ့သူ အပုံအပင်ပါပဲ။ ပစ္စည်းဥစ္စာ မရှိပေမဲ့ ဒီနေ့ ပျော်ရွှင် ရတဲ့သူ အများကြီးပါပဲ။ ဘယ်လိုပဲဖြစ်ဖြစ် အားလုံးသော လောကီသားအတွက် လာတာ ဖြစ်လို့ ခရစ်တော်တည်းဟူသော မေရီယ ကို လက်ဆောင်ရသူ ညီအကို မောင်နှမ များက လက်ဆင့်ကမ်းပြီး ခရစ်တော်သည် မေရီယ ဖြစ်ကြောင်း ဝေငှဘို့ လို ပါတယ်။ ခရစ်စမတ် သစ်ပင်မှာ ထွန်းထားတဲ့ မီးသီးလုံး သေးသေးလေးတွေဟာ ဧည့်ခန်းမက အိမ်မီးရဲ့ အလင်းရောင်ကြောင့် မတောက်ပ သလိုရှိနေပေမဲ့ ဧည့်ခန်းမီး အိမ်ခန်းမီးတွေ အားလုံး မှိတ်လိုက်တဲ့ အချိန်မှာတော့ မီးလုံးလေးက သိပ် တောက်ပ ပါတယ်။ လမ်းလျှောက်လို့လည်း မြင်ရပါတယ်။ အခြား အလင်းရောင်ကြောင့် မမြင် ရသလို ရှိနေပေမဲ့ တခြား အလင်းရောင်တွေ မရှိတော့ရင်တော့ မီးသီးသေးလေးက လင်းထိန် တောက်ပ တာကို တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုပဲပဲ ကျွန်မတို့ တတွေဟာ လောက အတုအပတွေကို ကိုးကွယ်နေပေမဲ့ ဒုက္ခမောင်မိုက်ထဲ ရောက်ချိန်မှာ ဘုရားရှင်က အမြဲ လမ်းပြ ပါတယ်။ ရောမနိုင်ငံရဲ့ ရုပ်ထွေးသော အချိန်မှာ ပေါ်ထွန်း ခဲ့သော သခင်ခရစ်တော် မေရီယ ကယ်တင်ရှင်သည် ကျွန်မ တို့ရဲ့ ရုပ်ထွေးသော ဘဝ ထဲကို အလင်း အဖြစ် အမြဲ စောင့်မ ကြည့်ရှုနေပါတယ်လို့ မွေးနေ့တော် လက်ဆောင် အဖြစ် ဝေငှပေးချင်ပါတယ်။ ။ (ခရစ်တော်၏ရင်ခွင်၌ ရောက်ရှိသူ - မေမေတု)

အဘယ်သူမှကိုယ်ကိုမလှည့်ခြားစေနှင့်
(၁ကောဇာ:၁၈) **တောနှင့်ပန်း**

မွေးနေ့တော် အချိန် ရောက်လာတဲ့ ဒီလိုအချိန် အခါမျိုးမှာ စိတ်နှလုံးထဲမှာ အလွန် ပျော်ရွှင်မိပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ကျွန်မတို့ ခရစ်ယာန်များ ကလေးအရွယ် မှစ၍ လူငယ်၊ လူကြီး မကျန် ပျော်ရွှင် ကြသလို ခရစ်ယာန် မဟုတ် သူများလည်း ပျော် ပွဲ ရွှင်ပွဲ တစ်ခုကဲ့သို့ ပွဲများ လုပ်လာကြပါတယ်။ ကျွန်မတို့ ယုံကြည်သူများ၏ ပျော်ရွှင်မှု သည် မိမိတို့ အပြစ်အတွက် အဖာဘုရားက ပေးသော သားတော် ယေရှု့ကို ကျွန်မတို့ စိတ်နှလုံးမှ လက်ခံ ရရှိ ဝမ်းမြောက်ရွှင်မြူးခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ သင်လည်း ကျွန်မ ကဲ့သို့ ခံယူ ပါသလား။ ယုံကြည်သူ ဖြစ်သော သင်နှင့် ကျွန်မသည် ဤ မွေးနေ့တော် ကာလ မှာ သမ္မာကျမ်းစာထဲက ယောဘ၏ မိသားစုကို ကြည့်ခြင်းဖြင့် သင်ခန်းစာ ယူရင်း စစ်မှန် သော မွေးနေ့တော် စိတ်သဘောကို မွေးမြူကြရအောင်။ (ယောဘ ၁:၅-၅) ယောဘ မိသားစု၏ ကျေးဇူးတော် ချီးမွမ်းခြင်းကို ကြည့်ရင် ယောဘ က လွဲ၍ ယောဘ ဇနီးနှင့် သားသမီးတွေက မွေးနေ့ရောက်တိုင်း သူတို့အိမ်၌ ပွဲခံ တယ်။ စားသောက် ပျော်ပါး ကြတယ်လို့ သမ္မာကျမ်းစာမှာ ဖော်ပြထားပါတယ်။ ဘုရားသခင် သည် ပွဲလုပ် ခြင်း ကို မနှစ်သက်ပေ။ ထိုကြောင့် နောက်ဆုံး ထာဝရဘုရားကို မကြောက်ရွံ့ ပဲ ပျော်ပွဲ ရွှင်ပွဲများနှင့် ပျော်မွေ့နေသော ယောဘ၏ သားသမီးများသည် အသေဆိုးနှင့် သေဆုံး ခဲ့ရသည်။ ဖခင်ဖြစ်သူ ယောဘသည် သားသမီးများ စိတ်နှလုံး မှားယွင်းခြင်း

အပေါ် မီးရှို့ရာယင် ပူဖော်ပြီး သားသမီးတွေအတွက် အပြစ် ဝန်ချပေးတယ်။ (ငါ့သား တို့သည် မှားယွင်း၍ ဘုရားသခင်ကို စွန့်ပစ်ကြပြီးလော ဟု ယောဘ အောက်မေ့၏။ (ယောဘ ၁:၅) မိသားစုထဲမှာ ယောဘ တစ်ဦးတည်းသာ စစ်မှန်စွာ ဘုရားကို ကြောက်ရွံ့သူ၊ စုံလင် ဖြောင့်မတ်သူ၊ မကောင်းသော အကျင့်ကို ရှောင်သောသူ ဖြစ်၏ ဟု (ယောဘ ၁:၁)မှာ ဖော်ပြထားပါတယ်။ စာတန်သည် အဝေးမှာ မဟုတ်ပါ။ မိမိ အသွေး အသားထဲမှာ ရှိနေပါတယ်။ စာတန်၏ လှည့်ဖျားခြင်းကို သတိထား ကြရ အောင်၊ နောက် တစ်ယောက်ကတော့ ဒါဗိဒ် ဖြစ်တယ်။ အသက်(၃၀)မှ ဘုရင် ဖြစ်လာသော ဒါဗိဒ်သည် ဒီလို ဘုရင်ဖြစ်တာ ငါ့ အရည်အချင်းကြောင့် ရတာ ဘာမှ မရှိ ဆိုပြီး အရှက်လုံ ရှိ ဝတ်ပြီး ကျေးဇူးတော် ချီးမွမ်းပွဲ လုပ်သောအခါ မယား ဖြစ်သူ မိခင်က အရှက် မရှိ သိက္ခာမဲ့တယ်လို့ ကဲ့ရဲ့ အပြစ်ဆိုတဲ့အခါ နောက်ဆုံး ထိုမိန်းမ သည် ကလေး မမွေးနိုင်သော အမြို့မ ဖြစ်သွားပါတယ်။ ဘုရား အတွက် မည်သို့သော ကျေးဇူးတော် ချီးမွမ်းပွဲဖြစ်စေ စိတ်နှလုံး မမှားသွားဖို့ အရေးကြီး ပါတယ်။ ကျွန်မတို့ စိတ်နှလုံး ထဲ၌ ဘုရားသခင် ဘိသိက်ပေးသော သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော် ရှိသလို မိမိ တို့ကို လှည့်ဖျားမည့် စာတန်လည် အဝေးမှာ မဟုတ်ပဲ။ မိမိ အသွေး အသားထဲ မှာ မိမိတို့ သွားလေရာရာ အတူ လိုက်ပါနေတာကြောင့် ဒီနှစ် မွေးနေ့တော်မှ လာမဲ့ နှစ်သစ် ၂၀၁၆ မှာ ကျွန်မနှင့် ယုံကြည်သူ သခင်စကား မိတ်ဆွေများ စာတန် နှင့် တကွ အပေါင်းအပါတို့ရှိ လှည့်စားမှု ချိုးစုံမှု လွတ်မြောက်အောင် ကျမ်းစာ တော်မြတ် ကို ဖတ်ရှုဆင်ခြင် ဆုတောင်းခြင်းဖြင့် အသက်တာကို ပြင်ဆင်ကြရအောင်။

(တောနှင့်ပန်း)



အလင်းအမှောင်အရိပ် (Little Lamp)



ထို နှုတ်ကပတ်တော် ၌ အသက်ရှိ၏။ ထို အသက် သည်လည်း လူတို့၏ အလင်း ဖြစ်၏။ ထို အလင်းသည် မှောင်မိုက် ၌ လင်း၍ မှောင်မိုက်သည် မခံ မယူ။ (ယော ၁:၄,၅)။

(အလင်း)။ ယုံကြည်သူတွေ အားလုံး သိပြီးသည့်အတိုင်း ဘုရားဟာ အလင်းရှင် ဖြစ်ပါ တယ်။ သူတစ်ဦးတည်းသာ လောကကို အလင်း ပေးနိုင်သူပါ။

(အမှောင်) ဤလောကကြီးဟာ အမှောင် လောကကြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အလင်း ရဲ့ အရှင်ဟာ ဒီအမှောင်ထုကြီးကို ဖြိုခွင်းဖို့ ဆင်းလာရတာပါ။

(အရိပ်) အမှောင် ထဲကို အလင်းရောင် ထိုးလာတဲ့အခါ ကြားမှာ တစ်ခုခု ခံ နေရင် ထုထည် ကြီးမားပြီး အလင်း မဖောက်ထွက် နိုင်ခဲ့ရင် အရိပ် ဆိုတာ ပေါ် လာပါတယ်။ အရိပ် ဆိုတာ အစစ် မဟုတ်ပါဘူး။

ဒီ သုံးခုနဲ့ ကျွန်မတို့ ဝိညာဉ်ရေးရာကို ပြန်သုံးသပ် ကြည့်ရအောင်လား မိတ်ဆွေ။ တစ်ခါ တစ်လေမှာ ကျွန်မတို့ သတိမထားမိအောင် စာတန် က လှည့်စား တတ်ပါတယ်။ အလင်းရှင်နဲ့ ကျွန်မတို့ ကြားမှာ လာနေတတ်ပါတယ်။ စာတန် ဆိုတဲ့ အမှောင်ဟာ အလင်းကို မခံမယူတဲ့ ထုထည် ကြီးမားတဲ့ အရာ ပါ။ ကျွန်မတို့ အသက်တာ မှာ မသိလိုက် မသိဖာသာ စာတန်က သူ့အရိပ်နဲ့ ခြောက်လှန့် တတ်ပါတယ်။ ဒါဟာ အစစ် မဟုတ်တာကို ယုံကြည်သူတွေ မေ့လျော့ တတ်ပါတယ်။ ဥပမာ- **ရောဂါ၊ ပြဿနာ၊ လူမှုရေး ရှုပ်ထွေးခြင်း၊ ငွေကြေး** အလုပ် အကိုင်၊ အိမ်ထောင်ရေး၊ ချစ်သူရေး၊ မိသားစုရေး၊ အစရှိသော အရာများစွာကို စာတန် က သုံးတတ် ပါတယ်။ အလင်းရှင်နှင့် ကျွန်မတို့ ကြားမှာ ရောဂါတစ်ခုခု ဝင်လာရင် ကျွန်မ တို့ ငြိမ်သက်မှု ပျောက်သွားတတ်ပါတယ်။ အဲဒီရောဂါရဲ့အဆုံးက သေဆုံးခြင်းပါ။ ဒါပေမဲ့ အလင်းရှင် ယေရှုဟာ ရှင်ပြန်ထမြောက် သောအရှင် ဖြစ်တာကို မေ့လျော့ နိုင်အောင် စာတန်က လုပ်တတ်ပါတယ်။ ဒါဟာ အရိပ်ပါ။ ဘုရား သခင်နဲ့ သင့် အကြားမှာ စာတန် ဖန်တီးနေသော အရိပ်ပါ။ အစစ် မဟုတ်လို့ သင် ဖယ်ထုတ် လိုက်ရင် အလင်းဟာ တိုက်ရိုက် သင့်ကို လာထိတွေ့မှာပါ။ သင်ဟာ ထို အလင်း အားဖြင့် ဒီအမှောင် လောကကို တစ်ထောင့် တစ်နေရာ လင်းစေသူ ဖြစ်လာမှာပါ။ ပြဿနာ တွေ့ကြုံလာတဲ့အခါမှာ သင်ဟာ စိတ်ဓါတ် ကျတတ်ပါတယ်။ ဒီပြဿနာ ကို သင့် အလင်းရှင်ဟာ ဖြေရှင်းပေးနိုင်ပါတယ်။ ထို အလင်းရှင်ထက် သင့် ပြဿနာ မကြီး နိုင်ပါဘူး။ ထိုအရာကို သင် မမြင်နိုင်ရင် ထိုပြဿနာရဲ့ အရိပ်ဟာ သင့် အပေါ် မှာ ကျရောက်ပြီး သင်ဟာ လောကသားတွေနဲ့ ဘာမှမထူးတော့ပါဘူး။ လောက သားလည်း မှောင်မှောင်။ သင်လည်း မှောင်မှောင်ပဲ ဖြစ်နေမှာပါ။ ထို ပြဿနာကို ဖယ် ထုတ်ပြီး အလင်းရှင်ထံမှာ အလင်း တိုက်ရိုက်ရယူပါ။ သင်ဟာ တစ်ကိုယ်လုံး လင်းထိန်ပြီ။ လောကသားတွေထက် ထူးခြားစွာ ကွဲပြားလာမှာပါ။

တစ်ခြား အရာတွေလည်း ထိုနည်းတူ ဖြစ်ပါတယ်။ အလင်းရှင်ဟာ သင်နဲ့ ဆက်သွယ် ချင်သူပါ။ ကြားမှာ ဘာ ယဇ်ပရောဟိတ်မှ မလိုတော့ပါဘူး။ သင့်ကို တိုက် ရိုက် ဆက်ဆံ ချင်လို့ သူ သားတော် အသွေးနဲ့ သင့်အပြစ်ကို ဆေးကြော ထားတာ ပါ။ ဘာ မဟုတ်တဲ့ အရာလေးတွေက သင့်နဲ့ ဘုရား အကြား အရိပ် ထင်အောင် ကြား ခံ မဖြစ်စေရန် တိုက်တွန်း လိုက်ပါတယ်။ တစ်ခါ တစ်ရံ လူကို အားကိုးခြင်းဟာလည်း အရိပ် ဖြစ်တတ်ပါတယ်။ ဥပမာ - ချမ်းသာတဲ့ လူ၊ ပညာတတ်တဲ့ လူ၊ တိုးတက် နေတဲ့ နိုင်ငံ၊ တိုးတက်နေသော ရုပ်ဝတ္ထု ပစ္စည်း တွေဟာလည်း သင်နဲ့ဘုရား ကြားမှာ စာတန် အလုပ်လုပ်နိုင်တဲ့ အရိပ် တွေပါ။ မိသားစုထဲမှာ ချမ်းသာတဲ့သူ တစ်ယောက် ရှိရင် ဘုရားကို ကိုးစားဖို့ထက် သူ့ဆီကို အရင် ပြေးပြီး အားကိုးတတ်ပါတယ်။ ပညာ တတ် တစ်ယောက်ရှိရင်ပဲ ဘုရားကို လမ်းခရီး မေးဖို့ထက် သူ့ကို အကြံဉာဏ် အရင် တောင်းတတ် ပါတယ်။ ကိုယ့်ဘဝ ရှေ့ရေးကို တိုးတတ်ဖို့ တိုးတက်တဲ့ နိုင်ငံမှာ သွားရောက် အလုပ်လုပ်ကိုင်မှ ဖြစ်မယ်ဆိုတဲ့ အတွေးဟာ ဘုရားကို မေ့လျော့ နေခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါတောင် တစ်ချို့ ဘုရား အမှုတော်ဆောင်တွေဟာ သူတပါးကို ယုံကြည်ခြင်း အကြောင်း သွန်သင်ပေးနေရင်းနဲ့ မိမိတို့ကိုယ်တိုင်ကတော့ မိမိနေရင်း တိုင်းပြည်ကို စွန့်ကာ တိုးတက်ပြီးသား တိုင်းပြည်ကို တရားတဲ့ နည်းနဲ့ ရော၊ မတရားတဲ့ အလိမ်အညာ နည်းနဲ့ ပါ တရားဝင် နေထိုင်ခွင့်ရအောင် နိုင်ငံပြောင်း နိုင်ငံသားခံယူ သွားရောက် နေထိုင်ကြတာ လက်ရှိမြင်တွေ့နေရပါတယ်။ တစ်ချို့ အမှုတော် ဆောင်တွေ ကျပြန်တော့လည်း မိမိနေရင်း တောရွာတွေမှာ တရားဟော သာသနာ ပြုခဲ့အစား တိုးတက်တဲ့ တိုင်းနိုင်ငံက လူချမ်းသာတွေဆီမှာ လှည့်ပတ် လှည့်လည် တရားဟော စားနေကြတာကို မြင်တွေ့နေရပြန်ပါတယ်။

တိုးတက်နေသော ရုပ်ဝတ္ထု ပစ္စည်းတွေဟာလည်း သင် ဘုရားကို အချိန် မပေး နိုင်အောင် သင်နဲ့ ဘုရားအကြား ကြားခံ ဖြစ်နေမိတတ်ပါတယ်။ ထို အရာ သုံးခု ကို ကျမ်းစာမှာ ပရောဖက် ဟောရှာယ အားဖြင့် ဘုရားက သတိပေးထား ပါတယ်။ ဟောရှာယ နှင့် ဘုရားအကြား စာတန် ချထားတဲ့ ဩဇာမင်း ဟာ ဘယ်လောက် ထု ထည် ကြီးမား သလဲဆိုရင် ဘုရားရဲ့ ကြီးမြတ် ခြင်းကို ဟောရှာယ မမြင်နိုင်အောင် ပါပဲ။ ဩဇာမင်း အနိစ္စ ရောက်မှသာ ဟောရှာယဟာ အရိပ် အောက်က လွတ်ပြီး ဘုရား ဘယ်လောက် သန့်ရှင်းတယ် ဆိုတာ မြင်နိုင်ခဲ့တယ်လို့ (ဟောရှာယ ၆:၁၅)မှာ တွေ့နိုင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် သင်နဲ့ ဘုရား အကြား ဘယ်အရာမှ ကြားခံ မရှိ စေပဲ ဘုရား ထံမှ အလင်းကို တိုက်ရိုက် ရယူပြီး ဤလောက အမှောင်ထုကို ဖြိုခွင်း ရ အောင် လား ချစ် မိတ်ဆွေ။ ။ ချစ်ခြင်းအားဖြင့် (Little Lamp)

တိုတိုလေးပါ နယ်ထွန်း(ပြည်) တို့တို့လေးပါ

တိုတိုလေးပါ ဟုပြောသည်။ ဘာကို ဆိုလိုသည်မှန်း မသိရ။ ကျွန်တော် ပြောချင်တဲ့ တိုတိုလေး ဆိုတာ လူ့ဘဝရဲ့ ခဏတာ အသက်တာကို ပြောတာပါ။ နောင် နှစ်ပေါင်းများစွာ တိုင်အောင် သက်တော် ရာကျော် ရှည်ပါစေ။ ဆိုတဲ့ မွေးနေ့ ဆုတောင်း စကား၊ ဒါမျိုးတွေလည်း ရှိတော့ ရှိတာပဲ။ ဘယ်လိုဘဲဖြစ်ဖြစ် တကယ်တမ်း တွေးကြည့်မယ် ဆိုလျှင်တော့ တိုတိုလေးပါ။ အတိတ်က ဖြစ်ခဲ့တာတွေ ပြန် စဉ်းစားကြည့် လိုက်လေ။ မနေ့ တစ်နေ့က လို့ဘဲ မထင်ရဘူးလား။ ပစ္စုပ္ပန် နေ့ရက် တွေလည်း တဖြတ်ဖြတ် နဲ့ ကိုယ့် အတွက် ကျန်ရှိမဲ့ အချိန်တွေ လှမ်းကြည့် လိုက်တော့ သာဓိရ ဆိုတဲ့ သေခြင်းတရားက နီးနီးလေးမှာ ရောက်လို့ လာသလိုလို။ ဟုတ်ပါတယ်။ တကယ်မှ တိုတိုလေးပါ။ ဒါကြောင့်လည်း ရှေ့လမုန်မင်းကြီးက လူ့ အသက်တာဟာ ရေပွက် ပမာလို ပြောထားရုံသာမက အလုံးစုံ တို့သည် အနတ္တ အမှ၊ လေကို ကျက်စားသောအမှု။ နေအောက်မှာ ကောင်းသော အကျိုး တစ်စုံ တစ်ခုမျှ မရှိဘူး လို့ ပြောခဲ့တယ်။ ဒါကို ကျွန်တော် နည်းနည်းတော့ သိပါတယ်။



အဲဒီ အချိန်တိုလေးအတွင်းမှာ လူတစ်ယောက်ရဲ့ အသက်တာ တစ်နည်း ရေးပြ ရရင် ကျွန်တော် အသက်တာနဲ့ နှိုင်းယှဉ်ပြီး ရေးပြခြင်း ပါတယ်။ ဘယ်သူ့ကိုမှ မရည်ရွယ် ပါဘူး။ ဘာဖြစ်လို့လည်း ဆိုတော့ မကောင်းတာတွေ အများကြီး ပါနေ လို့ပါ။ အမှန်အတိုင်း ဝန်ခံတာ ဖြစ်သလို တစ်နေ့ကျရင် ဘုရားသခင် ရှေ့မှောက်မှာ လူတိုင်း ခူးထောက် ဝန်ခံရမယ်။ လိမ်ညာ ပြောလို့ ရမှာ မဟုတ်ဘူး။ ကျွန်တော် အကြောင်း ကိုဘဲ ရေးပြပါရစေ။ မိတ်ဆွေ တစ်ယောက်က ပြောတယ် "ခင်ဗျား အရက်လည်း မသောက်၊ ဆေးလိပ်လည်း မသောက်ဘူးနော်။ သိပ်ကောင်းတယ်ဗျာ " တဲ့။ အင်း လို့ ဘဲ ခေါင်း ညှိတ်ရတာပေါ့။ ဒီအချိန် တိုတိုလေး အတွင်းမှာ ကျွန်တော်မှာ

တကယ် မသောက်တာကိုး။ ဒါပေမဲ့ မိတ်ဆွေဟောင်း တစ်ယောက်နဲ့ ပြန်တွေ့တဲ့ အခါ ကြတော့။ "ဟေ့ လူကြီး ငယ်ငယ်တုန်းက စစ်တပ်ထဲမှာလို ဆိုးတုန်း၊ ပေတုန်း၊ သောက် တုန်း၊ မိုက်တုန်း ဘဲလားဗျာ"တဲ့။ ရင်ထဲက တကယ်ဘဲ လှိုက် လှိုက် လှဲလှဲ ပြန် ပြုံးပြ လိုက်ပါတယ်။ ဘာတစ်ခုမှတော့ ချေပ မပြောဖြစ်ဘူး။ ကိုယ် ပြောလည်း သူ ယုံမှာ မဟုတ်ဘူး။ ဘာကြောင့်လည်း ဆိုတော့ အဲဒီတုန်းက ကိုယ်က တစ်သက်လုံး ပြင် မရတော့မဲ့ လူစားမျိုး ပုံစံနဲ့လေ။ ဒါကလည်း အချိန် တိုတိုလေး အတွင်းမှာ တကယ် ဖြစ်ခဲ့တဲ့ ကိစ္စဘဲ မဟုတ်လား။

ဒီ တိုတိုလေး အချိန်ကာလ တစ်ခု အတွင်းမှာပဲ။ ရပ်ကွက်ထဲက မိတ်ဆွေ တစ်ဦးက မကြာသေးခင် ရက်ပိုင်းလောက်က ကိုယ့်ကို ဖေဖန်ချီးကျူးတယ်။ "အေးဗျာ ခင်ဗျား ကတော့ တကယ် ကောင်းပါတယ်။ ဘယ်သူ လာ လာ။ ဘာကိစ္စ ဖြစ်ဖြစ်။ လူတွေကို ကူညီလိုက် တာဘဲ"တဲ့ ဒါက သူပြောတာပါ။ ဟိုတစ်လော ဆီတုန်းကတော့ လုပ်ဖော် ကိုင်ဘက် မိတ်ဟောင်းတစ်ဦးနဲ့ အချိန်ကြာကြာ ကွဲကွာနေရာမှ မမျှော် လင့်ဘဲ ပြန် တွေ့ကြတော့။ အားရဝမ်းသာ နှုတ်ဆက် ဖြစ်ကြ တယ်။ "မင်းကွာ အဲဒီတုန်းက တော်တော် ရက်စက်တာပဲ။ မင်းကို သူတို့ တစ်ရွာလုံး ကြောက်နေတာ။ ဝါသိတယ်။ ခုချိန်ထိ မင်းက လုပ်လိုက်ရင် အရမ်းကြီးဘဲလား။"တဲ့။ သူ ရှေ့မှောက်မှာ ဘာမှ မလုပ် ဖြစ်သလို။ သူ မသိတဲ့ အချိန်တိုတိုလေး တစ်ခု အတွင်းမှာ သူပြောသလို ကျွန်တော် ဘာမှ မလုပ် ဖြစ်ခဲ့ဘူး။ ဒါပေမဲ့ ရှင်းမပြောတော့ဘူး။ ဘာဖြစ်လို့လည်း လို့ မေးရင် ဟို အချိန်တွေတုန်းက ကျွန်တော်လုပ်ခဲ့တာတွေ သူ အကုန် သိနေတယ်လေ။ ကျွန်တော် ရဲ့ အချိန် တိုတိုလေးကို နီးစပ်မှု ပေးခဲ့သော ညီအကို တစ်ယောက် ကတောင် "အစ်ကိုကြီး တို့ လင်မယားကို အားကျတယ်ဗျာ။ ရန်လည်း တစ်ခါမှ မဖြစ်ဘူး။ သိပ်ချစ် ကြတာပဲ။" တဲ့။ ဒါလည်း ဟုတ်မှာပေါ့။ အခု လက်ရှိ က ဟုတ် နေတာ ဘဲကို။ အဲဒီလို ဟုတ် နေတာတွေထဲမှာ ဇနီးသည်ရဲ့ မိတ်ဆွေ အမျိုး သမီးကြီး တစ်ဦး နဲ့ ပြန်ဆုံမိတော့ "ဟဲ့ နင်တို့ လင်မယား အရင်အတိုင်း ဘဲလား။ အသက်တွေ ကြီးလာပြီဆိုတော့ ကိုယ်ထိ လက်ရောက်တော့ မလုပ်ပါနဲ့ဟာ" တဲ့။ ဒါလည်း ဟုတ် နေပြန် တာပဲ။ ဒီတော့ ခေါင်းညှိတ်ပြီး သူပြောတာကို အသိအမှတ် ပြုလိုက် ရတာ ပေါ့။ တကယ်တော့ လူ့ဘဝရဲ့ ကာလ တစ်ခုဟာ တိုတိုလေးပါ။ အဲဒီ အချိန်တိုတို လေး အတွင်းမှာပဲ။ အဖြစ်အပျက် အစိတ်အပိုင်း တွေက သူ့ အကန့်နဲ့ သူ ကပ်ငြိ နေတာ ပေါ့။ တစ်ချို့ကတော့ ဒါကို ဘဝ လို့ ဖွင့်ဆို ကြတယ်။ ကျွန်တော်ကို စိတ်ရင်းနဲ့ ခင်တဲ့ မိတ်ဆွေက "ခင်ဗျား အလုပ်ကလည်း ညစောင့်လည်း မဟုတ်။ ဝိုထောင် နေ့စောင့် ရယ် လို့။ လစာကလည်း နည်း လိုက်တာဗျာ။ တစ်ခြား အလုပ် ရှာကြည့် ပါလား။ အရင်တုန်းက မင်းလုပ်ခဲ့တာတွေ နည်းတာမှ မဟုတ်တာ။ မင်းနေတဲ့ နေရာလေးက ကောင်းလိုက်တာ။ လက်ရည်ဆိုင်ထက် အရက်က နံနံ ပိုကိုက်မယ် ထင်တယ်ဗျာ။ မင်း ပြောင်းလုပ် ကြည့်ပါလား"တဲ့။ သူ ပြောတာ ဟုတ်ပါတယ်။ သူမြင်တာ၊ သူ ဖြစ်စေချင် တာတွေ ပြော သွားတာ ဟုတ်နေပေမဲ့၊ ကျွန်တော် ဖြစ်ချင်တာ အဲဒီလို မဟုတ်ဘူး။ သူ့ အမြင်နဲ့ လုံးဝ (လုံးဝ)ကို မတူတော့တာပါ။ အချိန် တိုတိုလေးရဲ့ နေရာတစ်ခု မှာ ကျွန်တော်ကို တစ်စုံ တစ်ယောက်က ပြောင်းလဲ ပေးလိုက်တယ်။ အဲဒီ အချက်ကို ထို မိတ်ဆွေ မသိလို့ နေမှာပါ။ ဒါကြောင့် သူ ကို ကျွန်တော် နားလည်ပေးပါတယ်။ လက် ရှိ နေရာ(အလုပ်)လေးက ကျွန်တော်အတွက်လည်း ဘာမှ ဖြစ်မလာ နိုင်သလို မိသား စု အတွက်လည်း ဘာတစ်ခုမျှ ကြီးကြီးမားမား ပြောင်းလဲ မသွားနိုင်ဘူးဆိုတာ။ ဒါပေမဲ့ အချိန် တိုတိုလေး အတွင်းမှာ ကျွန်တော်ကို ကျွန်တော် တစ်ယောက် မဟုတ်အောင် ပြောင်းလဲ ပေးခဲ့သူရှိတယ်။ သူ့ အတွက် တစ်ခုခုတော့ ဖြစ်လာနိုင်မယ်ဆိုရင် အချိန် တိုတိုလေး အတွင်းမှာ ကိုယ့် အတွက် ရတဲ့ ဒီနေရာလေးမှာပဲ ကျွန်တော် ဆက်လုပ် ဖြစ်ပြီး သူ့ အကြောင်း ပြောနေ ရေးဖြစ်နေအုံးမှာပါ။ အဲဒီ သူ ဆိုတာ ကျွန်တော်ကို ချစ်တဲ့ သခင်ယေရှုပါ။ ယေရှု ကလည်း သူချစ်တဲ့ ကျွန်တော် အတွက် အကောင်းဆုံး တစ်ခုခုကို သူ လုပ်ပေးလိမ့်မယ် ဆိုတာနဲ့၊ ဒီအတိုင်းလည်း ကောင်းတာပဲဆိုတာ ကျွန်တော် ယုံကြည် ပြီးသားပါဗျာ။ ။ နယ်ထွန်း(ပြည်)

ပြောင့်ချက် ဆောင်းမေး ပြောဆိုချက်

ကျမ စင်ကာပူမှာ အလုပ် လုပ်နေသူ တစ်ယောက်ပါ။ စင်ကာပူမှာ အလုပ် လုပ်ရလို့ တစ်ခါတစ်ရံ သိပ်ကို ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ ကမ္ဘာ့ နာမည်ကြီး ကွန်ပျူတာ ကုမ္ပဏီ တွေရဲ့ အကြီးအကဲတွေနဲ့ ဆုံတွေ့ခဲ့ဖူးပါတယ်။ သူတို့တွေအတွက် Confidential အစည်းအဝေး တွေကို အခြား နိုင်ငံတွေနဲ့ ချိတ်ဆက်ပြီး စီစဉ်ပေးဖူး ပါတယ်။ သူတို့နဲ့ တွေ့တိုင်း ရင်တွေတုန်မိပါတယ်။ VIP တွေ CEO တွေရဲ့ အရှိန် အပါက မြင့်လွန်းပါတယ်။ ကျမ အလွန်ဘဲ အားရ မိပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ သိပ်မကြာပါဘူး။

ကျမ တစ်စုံ တစ်ခုကို သတိရလိုက်မိတယ်။ ဒီ အကြီးအကဲတွေက လူထဲက လူတွေ ပါဘဲ (ဒါး ရှင်ရဲ သွေးထွက် တတ်ပါတယ်။) သူတို့က ကျမ ကို စိတ် မဝင်စားပါဘူး။ ကျမ နာမည်ကို သိတောင် သိမှာ မဟုတ်ပါဘူး။ သတိထား မိဖို့ဆိုတာ လေးရော။ တဆက်တည်းမှာ ကျမ သိတဲ့ သူတစ်ယောက် အကြောင်း ခေါင်းထဲ ဝင်လာပါတယ်။ သူ့မှာ ပါဂါ ရှိတယ်။ သူဟာ အတော်ဆုံး ဆရာဝန် တစ်ယောက်။ သေတဲ့ သူတောင် ပြန်ရှင် စေနိုင်တယ်။ စိတ်အရှည်ဆုံး အတိုင်ပင်ခံ တစ်ယောက်။ လောကမှာ ရှိတဲ့ အသက်တောင် မပြောနဲ့။ သေပြီးရင်လဲ ထာဝရ အသက်ရှင်ဖို့အတွက် အာမခံ ပေးထား နိုင်တဲ့ အချမ်းသာဆုံး သူဌေးကြီး တစ်ယောက် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျမတို့ လူသားတွေ လက္ခဏာပေါ် ရောက်ဖူးတာ သိပ်မကြာသေးပါဘူး။ သူတော့ မရေတွက် နိုင်တဲ့ ကြယ်စုတွေကို ဒီအတိုင်းလေး ချိတ်ဆွဲ ပေးထားနိုင်တဲ့ ဖန်ဆင်းရှင်။ ကျမ အကြောင်း အသေးစိတ် သိရုံမက ကျမကို အမြဲတမ်း စိတ်ဝင်စားနေသူ။ အခွင့်လွှတ် တတ်ဆုံးနဲ့ အချစ်တတ်ဆုံး ကျမရဲ့ ဖခင်ပါ။ သင့်ရဲ့ ကောင်းကင် ဖေဖေပါ။ အခုမှဘဲ ကျမရဲ့ ဂုဏ်ယူ ဝင့်ကြားမိခဲ့တာတွေကို ရှက်ရှက်နဲ့ ဖြောင့်ချက် ပေးပါတယ်။ ပညာလေး မတတ်တခေါက်နဲ့ ဒီစင်ကာပူလို ခေါ်တဲ့ ကမ္ဘာ့ မြေပုံထဲက ခက်ခက်ခဲခဲ ရှာဖွေမှ တွေ့နိုင်ရတဲ့ အသေးဆုံး ကျွန်းနိုင်ငံလေးမှာ အလုပ် လုပ်နေရလို့ ကျမ ဘာမှ တွေ့တွေ့ ထူးထူး မခံစားရတော့ပါဘူး။ အရာခပ်သိမ်းကို ပိုင်သ အုပ်စိုး နေတဲ့။ ဖန်ဆင်းရှင် ဘုရားကို အဖလို့ခေါ်ခွင့်ရတဲ့ အခွင့်ထက် ကြီးမြတ်တဲ့ အခွင့်ထူး ရှိတော့မှာ မဟုတ်တော့ပါဘူး။ ။ မေတ္တာဖြင့် - ဆောင်းမေခါး



တောင်းကြလော့ နင်း(ကုန္ဒနီဘို)

ဘုရားသခင်ရဲ့ ကျေးဇူးတော်ကို ရေတွက်ချီးမွမ်းရင်း ကျမ ဘဝ အသက်တာ လေးကို အနည်းငယ် သက်သေခံချင်ပါတယ်ရှင်။ ကျမ အဖေက ယုံကြည်သူ။ အမေက အသက်တာ ပြောင်းလဲပြီးမှ ဖြစ်လာတဲ့ ယုံကြည်သူ။ ထို ယုံကြည်သူ မိဘ နှစ်ပါးမှ ကျမ မွေးဖွားခဲ့ပါတယ်။ ငယ်စဉ်က ပြည့်စုံစွာ ပျော်ရွှင်စွာဖြင့် ဘဝကို ဖြတ် သန်း ခဲ့ရသူ တစ်ယောက် ဖြစ်ပါတယ်။ ဖခင်က ဝန်ထမ်း ဖြစ်လို့ နေရာပေါင်းစုံ ပြောင်း ပြီး အသင်းတော် များစွာမှာလဲ ဘုရားရှိခိုးကျောင်း တက်ရုံလေးဖြင့် အသက် တာကို ရှင်သန် ကြီးပြင်းခဲ့ပါတယ်။ မယုံကြည်သူ သူငယ်ချင်း များနဲ့ ခင်မင် ရင်းနှီးစွာ ပေါင်းသင်း ခဲ့ပြီး ဘုရားကျောင်းလဲ တက်။ သူတို့လိုလဲ လောကီပုံစံနဲ့ ပြောဆို နေထိုင် ရင်းနဲ့ပေါ့။ ဗေဒင်လဲ မေးလိုက်တာဘဲ။ သူတို့နဲ့လဲ စေတီပုထိုးတွေကို လိုက်သွားခဲ့ဖူး ပါတယ်။ ဘဝမှာ လိုချင်တာတွေကို မိဘတွေက အားလုံး ဖြည့်ဆည်း ပေးနေတော့ ဆုတောင်းခြင်းမှာလဲ အားနည်းခဲ့ပါတယ်။ မယုံကြည်သူ သူငယ်ချင်းတွေရှေ့မှာလဲ ကိုယ့်ရဲ့ ယုံကြည်သူ ပုံသက်သေ ကောင်းကို မပြနိုင်ခဲ့ပါဘူး။ အများနည်းတူ သမရိုးကျ ရှင်သန် ကြီးပြင်းခဲ့ပါတယ်။ စာမေးပွဲလေး နီးမှ ပဲခူး ကောလိပ် ကနေ မော်လမြိုင် တက္ကသိုလ်ကို ပြောင်းလိုက်တော့မှ ဘုရားကို အသည်းအသန် ရှိခိုးရပါတော့တယ်။ ဂုဏ်ထူး တန်းဝင်ရင် သက်သေခံပါ့မယ်လို့ ဆုတောင်းပြီး စာတွေ အများကြီး မကျက် နိုင်လို့ ဘုရားရှိခိုးပြီး စာရွက်လှန်ကာ ပေါ်လာတဲ့ စာကိုဘဲ ကျက်ပြီး ဖြေခဲ့တာ ဘုရားသခင်ရဲ့ ကျေးဇူးတော်နဲ့ ဂုဏ်ထူးတန်း ဝင်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီမှာ စပြီး ကျမ ဆုတောင်းခြင်းရဲ့ အဖြေ (ကောင်းမြတ်ခြင်း) ကို စတင်ပြီး နားလည်ခဲ့ပါတယ်။ မော်လမြိုင် ရောက်တော့လဲ လူရှေ့ ထွက် သက်သေခံ ရမှာ ကြောက်လို့ ပထမ သက်သေ မခံဖြစ်ခဲ့ဘူး။ နောက်မှ ဘုရားသခင်ကို ပေးထားတဲ့ ကတိတည်အောင် UCF ဘုရားရှိခိုးချိန်မှာ သက်သေခံခဲ့ပါတယ်။ တစ်ခါတစ်လေမှာ ကျမတို့တွေဟာ လိုချင်တာ ရဖို့ ကတိတွေ ပေးမိတယ်။ ပြီးတော့ မေ့မိတတ်တယ်။ ဒါပေမဲ့ ကျမ တို့ကို ချစ်ပြီး စောင့်ရှောက်တဲ့ ဘုရားသခင်က ဘယ်တော့မှ မမေ့ပါဘူး ဆိုတာကို အသက်တာ တစ်လျှောက်မှာ သင်ခန်းစာ များစွာနဲ့ ဖြတ်သန်းခဲ့ရပါတယ်။ ကျမ ဘဝ မှာ အသက် ၂၀ နှစ်လောက်အထိ အပူအပင် ကင်းမဲ့စွာနဲ့ လျှောက်လှမ်းခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီ အချိန်မှာ ကျမရဲ့ အဖေ မောင်းတောကို တာဝန်နဲ့ ပြောင်း အလုပ် လုပ်ရတော့ မိသားစု အားလုံး မလိုက်နိုင်တော့တဲ့ နေရာပို တက္ကသိုလ်တွေလဲ ပိတ်ထားတဲ့ အချိန် ဖြစ်လို့ ကျမတို့ မိသားစု ရန်ကုန်ကို ပြောင်းလာခဲ့ပါတယ်။ ရန်ကုန် ရောက်ပြီး သုံးလ လောက် နေတော့ သူငယ်ချင်း တစ်ယောက်နဲ့ ကွန်ပျူတာဆိုင်ကို စပ်တူ ဖွင့်ဖို့ တိုင်ပင် ခဲ့တယ်။ သူက ဆိုင်နာမည်ကို ဗေဒင် မေးမယ်။ ဆိုင် ဖွင့်ပွဲမှာ ဘုန်းကြီး ပင့်ပြီး ဘုရားပွဲ လုပ်ဖို့ စီစဉ်တဲ့ အခါမှာတော့ ကျမ မပျော်နိုင်တော့ပါဘူး။ အရင်တုန်းက



အပျော် အနေနဲ့ သဘောတူခဲ့မိပေမဲ့ ဘုရားသခင်နဲ့ ကျမ ပိုမို အကျွမ်း ဝင်လာမိတဲ့ အချိန် မှာတော့ ကျမ လက်မခံနိုင်တော့ပါဘူး။ လုပ်ငန်းကိုလဲ ကျမ က မကျွမ်းကျင် တော့ ဘုရားသခင်ဆီဘဲ ဆုတောင်း အဖြေရှာမိပါတော့တယ်။ အဲဒီအချိန်က ရွှေ တစ် ကျပ်သား လေးသောင်းကျော် အချိန်။ အရင်းအနှီး များလို့ သူ့အိမ်က ငွေ ထုတ် မပေးလို့ ကျမ တစ်ယောက်တည်း အခက်အခဲ မျိုးစုံကြားကာနေ ဘာတစ်လုံးမှ မသိ။ မတတ်။ နယ်မြေ မကျွမ်းသော နေရာမှာ ဆုတောင်းခြင်း သက်သက်။ ဘုရားသခင်ရဲ့ ကျေးဇူးတော် တစ်ခုတည်းနဲ့ ရန်းဘိုး Rainbow ဆိုတဲ့ မိတ္တူ ကွန်ပျူတာ ဆိုင်လေးကို ဖွင့်လှစ် နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဆိုင်နာမည်ကို မိခင်ကြီးက နေ့စဉ် မိသားစုကို ရေနဲ့ နောက် တစ်ကြိမ် မလွမ်းမိုးတော့ဘူး ဆိုတဲ့ ကတိနဲ့ ဘုရားရှင်က သက်တန် ရိမ်းဘိုး Rainbow ကြီးကို ပေါ်စေသကဲ့သို့ ကျမတို့ မိသားစုကိုလဲ ငွေကြေးနဲ့ ဒုက္ခ မရောက် စေတော့ဘူး ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ ရိမ်းဘိုး လို့ အမည် ပေးခဲ့ပါတယ်။ ဆုတောင်း ခြင်း၊ ယုံကြည်ခြင်း၊ မျှော်လင့်ခြင်း၊ သစ္စာရှိခြင်းဖြင့် ရိမ်းဘိုး ဆိုင်ကို ဖွင့်လှစ် အောင်မြင် ခဲ့တာ အခုဆို ၁၇နှစ် သက်တမ်း ရှိခဲ့ပါပြီ။

တစ်ခါတစ်လေမှာတော့ စာတန်ရဲ့ သွေးဆောင်ခြင်း ဘုရားသခင်ရဲ့ စုံစမ်း ခြင်းတွေ တွေ့ကြုံရပါတယ်။ အားလုံးကို ဆုတောင်းခြင်း အားဖြင့်ဘဲ ကျော်လွှား နိုင်ခဲ့ ပါတယ်။ ကျမရဲ့ အိမ်ထောင်ဖက် ကိုလဲ ယုံကြည်သူဘဲ လိုချင်လို့ ဆုတောင်း ခဲ့ပါတယ်။ ယုံကြည်သူကို တွေ့ခဲ့ပေမဲ့ အိမ်ထောင်တစ်ခု တည်ထောင်ဖို့ ဆယ်နှစ် ကျော်ကြာ ဆုတောင်း ခဲ့ရပြန်ပါတယ်။ အမျိုးသားရဲ့ အလုပ် တွေကလဲ ဘာတစ်ခုမှ အဆင် မပြေလို့ ကျမရဲ့ အလုပ်တွေ အတူ ကူလုပ်ရင်း ဆုတောင်း အဖြေရှာခဲ့တယ်။ မကြာခင်မှာ UNDP ဆရာဝန် အလုပ် ရပြီး တောင်အာဖရိက နားက နိုင်ငံလေးမှာ အလုပ် ရခဲ့ပါတယ်။ အိမ်ထောင် တစ်ခုကို အောင်မြင်ပျော်ရွှင်စွာ အစပြုနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီတော့မှ ဘုရားသခင်ရဲ့ အလိုတော်ကို နားလည်ခဲ့ပါတယ်။ ကျမသာ အစောကြီး ကတည်းက နိုင်ငံရပ်ခြားကို ထွက်သွားခဲ့ရင် ကျမ မိဘအတွက် အိမ်၊ ကားတွေ ဆိုင် ကိစ္စတွေ ဘယ်သူကမှ ပြီးဆောင် ပေးနိုင်မှာ မဟုတ်ပါဘူး။ မိဘများ စီးပွားရေး အဆင် ပြေအောင် ကျမ အိမ်ထောင်ပြုဖို့ ကိစ္စကို ဘုရားသခင်က တမင် နှောင့်နှေး ကြန့်ကြာ စေခဲ့တာကို နောက်မှ သဘောပေါက် လာမိခဲ့ပါတယ်။ တစ်ခါတစ်ရံမှာ ဆုတောင်းခြင်း အဖြေကို ချက်ခြင်းရပေမဲ့ တစ်ခါတစ်ရံကျရင် ဆယ်နှစ်ကျော်ကြာ ဆုတောင်း ရတာ တွေလဲ ရှိပါတယ်။ ကျမကို ဘုရားသခင် ပိုဆောင် ပေးတဲ့ နေရာက ကျမ အတွက် တော့ ခါနန်ပြည်ကို ဝင်ရသလိုပါဘဲ။ အားလုံး ပြည့်စုံပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ ဘုရား သခင်က ကျမ ဆုတောင်းခြင်း အားနည်းမှာ စိုးလို့ လိုအပ်ချက်လေးတွေ ပေးထား ပါတယ်။ နေရ တဲ့ အိမ်က အရမ်း ကြီးပြီး ရိုးရိုး သစ်သား နံရံကပ်နဲ့ ဆောက်တဲ့ အိမ်မို့ အရမ်း အေး ပါတယ်။ ၂နှစ်လောက် နေပြီးတော့ အေးတဲ့ ရာသီဥတုကို မခံနိုင်လို့ တစ်ပါတ် လောက် အသည်းအသန် ဆုတောင်းလိုက်တာ နွေးထွေးတဲ့ ကောင်းမွန် လှပတဲ့ အုတ်ခံ တိုက်အိမ်လေးကို ပြောင်းနေခဲ့ရပါတယ်။ ဘုရားရှင်ရဲ့ ချက်ခြင်း နားညောင်းတဲ့ အဖြေ လေးပေါ့။ ဟာလေလူယာ။ စာဖတ်သူ ညီအစ်ကို မောင်နှမတွေကို ပေမျှ ချင်တာ ကတော့ ဆုတောင်းပါ။ ဘုရားရှင် အသက်ရှင် ပါတယ်လို့ သက်သေခံချင် ပါတယ်ရှင်။ သင်တို့သည် ငါ၏ နာမကို အမှီပြု၍ တစ်စုံ တစ်ခုသော ဆုကို တောင်းလျှင် တောင်းသည့်အတိုင်း ငါပြုမည်။ ယော ၁၄း၁၄။ နင်း (ကုန္ဒနီဘို)။



Cartoon ; Min Aung Thet Lwin